

MÖTESANTECKNINGAR

Geodatarådsmöte

DIARIENUMMER LM2026/016288**DATUM** 2026-02-11**PLATS** TELIA VIDEOMÖTE**NÄRVARANDE**

Karl Adler, SGU
Patrik André, Skogsstyrelsen
Johanna Bruce, Naturvårdsverket
David Bendz, SGI
Britt-Marie Calles, Trafikverket
Pernilla Christensen, SLU
Anna Elvkull, SCB
Ann-Sofie Eriksson, SKR
Christian Haglund, Naturvårdsverket
Ronja Gidlund, Länsstyrelsen
Lars Harrie, Lunds Universitet
Frida Jonsson, Boverket
Susanne Karlsson, SMHI
Johan Köhler, Rymdstyrelsen
Barbro Lidström, MCF
Kjell Svanberg, Östersunds kommun
Elisabeth Thompson, Havs- och vattenmyndigheten
Örjan Wallers, Försvarmakten
Elisabeth Östling, RAÄ
Malin Klintborg, Lantmäteriet
Sofia Stjernlöf, Lantmäteriet
Viktoria Timpka, Lantmäteriet
Eva Ugglå, Lantmäteriet
Anna-Lena Fridolfsson, Lantmäteriet (anteckningar)

FRÅNVARANDE

Fredrik Persson, Länsstyrelsen
Jens Rågvall, Skogsstyrelsen
Lovisa Zillén Snowball, SGU
Marika Ström, Lantmäteriet
Patrik Wiberg, Sjöfartverket

Mötespunkter

I. Inledning, dagordning och minnesanteckningar från föregående möte

Malin Klintborg, Lantmäteriet hälsade alla välkomna och informerade om följande ändringar av representanter i Geodatarådet: Kjell Svanberg är nu förordnad rådsmedlem (tidigare adjungerad). Havs- och Vattenmyndigheten kommer representeras av Elisabet Thompson i stället för Thomas Klein från och med detta möte, och Fredrik Persson kommer representera Länsstyrelsen framåt (representeras av Ronja Gidlund detta möte).

Dagordningen gicks igenom. Inga kommentarer på minnesanteckningarna från föregående möte som därmed lades till handlingarna.

Några utestående frågor från förra mötet diskuterades. Malin bad om återkoppling kring ev dialoger med departement, och det visade sig att flera myndigheter har lyft in text kring den nationella strategiska planen i sina budgetunderlag. Positivt ansåg Malin, och vi får fortsätta dialogen framåt under året.

Vid förra mötet diskuterades även behov av samverkan med Digg och eSam. Malin informerade att den operativa styrgruppen kommer ta en dialog kring hur vi kan hantera detta på bästa sätt och återkomma med förslag.

En annan fråga som diskuterats tidigare har varit kring beredskapssektor försörjning av grunddata och hur vi myndigheter kan bli involverade. Lantmäteriet har haft avstämning med sektorn och där pågår eller planeras inga aktiviteter kring geodataförsörjning utan man arbetar med att skapa en organisation för rapportering. Malin funderade om vi bör lyfta in frågan kring hantering av geodataförsörjning vid kris och krig till Geodatarådet. Frågan diskuterades. Flera lyfte att det är en viktig fråga som bör tas med i rådet, men att det behöver konkretiseras mer, samt att det finns olika samarbeten som pågår så vi inte dubbelarbetar. Bestämde att ge den operativa styrgruppen i uppdrag att ta fram ett förslag hur vi skulle kunna jobba med frågan framåt.

Beslut: Operativa styrgruppen fick i uppdrag att ta fram förslag hur Geodatarådet skulle kunna jobba med frågan kring hantering av geodataförsörjning vid kris och krig.

2. Handlingsplan 2026

A. BESLUT HANDLINGSPLAN 2026

Malin gick igenom tänkt organisation och arbetsprocess 2026 för Geodatarådet, den operativa styrgruppen och för det projektkontor som ska sättas upp för att följa upp handlingsplanen, se bilaga 1.

Det finns plats för fler representanter att delta både i den operativa styrgruppen samt i en eller flera styrgrupper för aktiviteterna. Anmäl intresse till Viktoria Timpka och Eva Ugglå, Lantmäteriet.

Förslag på handlingsplan för 2026 presenterades. Uppdrags- och gruppbeskrivningar har skickats ut och bemannats med resurser från Geodatarådets medlemmar. Det saknas fortfarande några deltagare för vissa aktiviteter men Malin ansåg att vi har tillräckligt med resurser för att kunna starta upp samtliga aktiviteter. Geodatarådet beslutade att anta handlingsplanen.

Projektkontoret kommer fortsätta jaga resurser och börjar bjuda in till styrgruppsmöten. Malin uppmanade alla som ännu inte gjort det, att anmäla deltagande i handlingsplanens aktiviteter samt tillhörande styrgrupper under februari till Eva och Viktoria.

Malin rapporterade att en workshop planeras kring ändamålsenlig styrning av informationsekosystemet. Två förberedande workshops kommer genomföras

den 5 mars och 25 mars och inbjudan kommer gå ut till Geodatarådets medlemmar, att delta själv eller att skicka annan representant från respektive myndighet.

Malin informerade också att inga 1:1-möten med Geodatarådets medlemmar planeras under våren. Om någon känner behov så går det bra att anmäla intresse till Viktoria och Eva, annars kommer dessa möten hållas till hösten.

Beslut: *Handlingsplanen för 2026 beslutades.*

För åtgärd: *Anmäl intresse för ev deltagande i operativa styrgruppen, i handlingsplanens aktiviteter samt tillhörande styrgrupper under februari till Eva.uggla@lm.se och Viktoria.timpka@lm.se.*

Önskas 1.1-möten under våren, anmäl även detta till Eva och Viktoria.

B. FINANSIERINGSMODELLER FÖR GEODATAOMRÅDET

Erik Mossberg, PA Consulting presenterade insikter från den studie som genomförts kring finansiering av geodata, se bilaga 2. En rapport är på gång och vi delar med oss av den när den är klar berättade Malin. Det kommer också byggas på med en workshop under Geodatarådets möte i april.

C. 3D-DATA FRÅN LASERSKANNING – WORKSHOP

Patrik André och Liselott Nilsson från Skogsstyrelsen gav en introduktion inför workshopen, se bilaga 3. Den nationella laserskanningen har drivits som ett regeringsuppdrag sedan 2018 till Skogsstyrelsen, Lantmäteriet och SLU med stöd och medfinansiering från skogsföretag. Nu kommer signaler från skogsbruket att man behöver högre punkttäthet. Liselott informerade att man fått möjlighet att påbörja en förstudie kring högupplöst laserskanning i Småland och på Öland. Förstudien ska svara på om, hur och under vilka villkor en laserskanning med 20 punkter/m² kan genomföras.

Syftet med dagens dialog är att få input till förstudien och till en större workshop som kommer hållas den 17 mars (digitalt). Inbjudan kommer gå ut till Geodatarådets representanter, för vidare befordran till berörda från olika verksamheter då man önskar brett deltagande. Med hjälp av Lantmäteriets geodatasamordnare kommer även en enkät gå ut till landets kommuner.

Jenny Carlstedt och Henning Sivert, RISE höll i en kort workshop med beredande frågor inför den planerade workshopen 17 mars.

3. Gemensamma 2:4 projekt – hotbildsanalys och omvärldsbevakning

Åsa Davidsson från Totalförsvarets forskningsinstitut, FOI informerade om de gemensamma 2:4 projekt som pågår kring hotbildsanalys samt omvärldsbevakning, se bilaga 4.

Sofia Stjernlöf, Lantmäteriet kunde också informera att de två ansökningar vi skickat in om nya 2:4 projekt har blivit godkända. Det avser arbete under 2026 och 2027 med hjälp av FOI för ändamålsenligt rättsligt stöd för att skydda geodata, samt aggregering av geodata som risk för Sveriges säkerhet. Projektet är i linje med den nationella strategiska planen för geodata.

4. Status i utvecklingen av INSPIRE inom ramen för GreenData4All

Fredrik Persäter och Lena Bengtsson, Lantmäteriet gav en kort statusuppdatering av utvecklingen av INSPIRE-direktivet inom ramen för GreenData4All, se bilaga 5.

Direktivet är fortfarande relevant men upplevs som för komplicerat och tekniskt tungt. Kommissionen föreslår därför att INSPIRE ska förenklas, moderniseras, bli billigare att följa och integreras i EU:s större dataramverk. Fredrik och Lena gick igenom förslaget i korthet och lyfte en del utmaningar och framtida ställningstaganden som behöver göras.

Malin informerade att det var en hearing förra veckan där Lantmäteriet fick möjlighet att ge synpunkter. Det finns ett pågående arbete och vi får återkomma allteftersom det rör sig framåt.

5 Avslut av mötet

Malin informerade att en workshop planeras med Kompetensrådet och Geodatarådet kring kompetensförsörjning och datadrivet arbetssätt. Inbjudan kommer skickas ut under våren.

Det har också gått ut en inbjudan till Geodatarådets generaldirektörer för GD-möte den 16 september. Det var tänkt att det skulle vara första delen av rådsmötet, men det kommer nu bli en separat del så vi behöver justera kallelsen för själva rådsmötet, informerade Malin.

Nästa rådsmöte hålls digitalt den 8 april. Main påminde också om Geodataseminariet den 25 feb, sprid gärna information och delta. Geodatarådet kommer också finnas representerade på Kartdagarna.

Malin summerade mötet. Mötet avslutades.

BILAGOR (FINNS I ANTURA)

1. Beslut handlingsplan 2026
2. Nuläge och framtida finansiering av geodata
3. Workshop laserdata
4. FOI Omvärldsbevakning och hotbildsanalys
5. INSPIRE antaget förslag förenkling

OM PERSONUPPGIFTER

Läs hur Lantmäteriet hanterar dina personuppgifter på vår webbplats www.lantmateriet.se/personuppgifter.

Du kan alltid kontakta oss genom www.lantmateriet.se/kontakt.